
1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 

2. Przedstawienie porządku dziennego obrad.  

3. Uchwała w sprawie zmiany uchwały budżetowej Gminy Leoncin na 2019 rok  

4. Zakończenie obrad. 

Protokół z 

  

Sesja: Sesja Rady Gminy Leoncin nr XVI 

 
Przewodniczący Arkadiusz Stanisław Kiełbasiński otworzył obrady i przywitał zebranych. 
Zweryfikowano kworum. Szczegóły zawarte zostały na poniższej liście obecności: 
 

Lp. Imię i nazwisko Obecny Historia weryfikacji kworum 

1 Ewa Gruszka TAK  20.11.2019 09:06 Obecny 

2 Bogdan Jaczyński TAK  20.11.2019 09:06 Obecny 

3 Dorota Stępniewska TAK  20.11.2019 09:06 Obecny 

4 Antoni Gruszka TAK  20.11.2019 09:06 Obecny 

5 Arkadiusz Kiełbasiński TAK  20.11.2019 09:06 Obecny 

6 Bogdan Mosakowski TAK  20.11.2019 09:06 Obecny 

7 Marek Rzeźnik TAK  20.11.2019 09:06 Obecny 

8 Marek Dominiak TAK  20.11.2019 09:06 Obecny 

9 Andrzej Kalisz TAK  20.11.2019 09:06 Obecny 

10 Małgorzata Pelczarska TAK  20.11.2019 09:06 Obecny 

11 Wiesława Roszczyk TAK  20.11.2019 09:06 Obecny 

12 Arkadiusz Komuda TAK  20.11.2019 09:06 Obecny 

13 Grzegorz Flejszman TAK  20.11.2019 09:06 Obecny 

14 Iwona Zagórska TAK  20.11.2019 09:06 Obecny 

15 Edyta Bartkowska TAK  20.11.2019 09:06 Obecny 

 
 
 

Planowany porządek posiedzenia 



 
Planowany porządek obrad przedstawiał się następująco: 
 
 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 

2. Przyjęcie porządku dziennego obrad. 

3. Przyjęcie protokołów z XIV-zwyczajnej, XV- nadzwyczajnej, Rady Gminy.  

4. Sprawozdanie z realizacji działań oświatowych za rok szkolny 2018/2019. 

5. 1. Odczytanie Protokołu Komisji Rewizyjnej z  kontroli - Kontrola problemowa –  Podatki – 
Sposoby naliczania i ściągalności podatków 

Protokołu Komisji Rewizyjnej z  kontroli - Kontrola problemowa –  Podatki – Sposoby naliczania i 
ściągalności podatków 

6. Informacja z działalności Wójta Gminy w okresie międzysesyjnym. 

7. Opinia Komisji stałych Rady Gminy do uchwał przedkładanych do uchwalenia. 

8. Uchwała w sprawie ustalenia wysokości opłat za zajęcie pasa drogowego dróg  gminnych 

9.  Uchwała w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości. 

10. Uchwała w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta stanowiącej podstawę do obliczenia 
podatku rolnego na obszarze gminy Leoncin  

11. Uchwała w sprawie przyjęcia stanowiska dotyczącego trudnej sytuacji w gospodarce odpadami 
w gminie Leoncin oraz potrzeby zmian ustawowych dotyczących gospodarki odpadami 

12. Informacja Radnej Powiatu o działaniach podejmowanych przez Radę Powiatu. 

13. Interpelacje i zapytania. 

14. Wolne głosy i wnioski.  

15. Sprawy organizacyjne i bieżące. 

16. Zakończenie obrad.  

 

Przebieg spotkania 

 
1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 
 
2. Przyjęcie porządku dziennego obrad. 
 
Głosowanie w sprawie: Przyjęcie porządku dziennego obrad. 

Typ głosowania:  Data głosowania: 20.11.2019 09:08 

Informacja o kworum: 50% Miejsce:  



Oddane głosy - podsumowanie zbiorcze 

Uprawnionych: 15 Za: 15 

Zagłosowało: 15 Przeciw: 0 

Nieobecni: 0 Wstrzymało się: 0 

Oddane głosy - podsumowanie szczegółowe 

Lp. Imię i nazwisko Głos Data i czas oddania głosu 

1 Ewa Gruszka Za 20.11.2019 09:08 

2 Bogdan Jaczyński Za 20.11.2019 09:08 

3 Dorota Stępniewska Za 20.11.2019 09:08 

4 Antoni Gruszka Za 20.11.2019 09:08 

5 Arkadiusz Kiełbasiński Za 20.11.2019 09:08 

6 Bogdan Mosakowski Za 20.11.2019 09:08 

7 Marek Rzeźnik Za 20.11.2019 09:08 

8 Marek Dominiak Za 20.11.2019 09:08 

9 Andrzej Kalisz Za 20.11.2019 09:08 

10 Małgorzata Pelczarska Za 20.11.2019 09:08 

11 Wiesława Roszczyk Za 20.11.2019 09:08 

12 Arkadiusz Komuda Za 20.11.2019 09:08 

13 Grzegorz Flejszman Za 20.11.2019 09:08 

14 Iwona Zagórska Za 20.11.2019 09:08 

15 Edyta Bartkowska Za 20.11.2019 09:08 

3. Przyjęcie protokołów z XIV-zwyczajnej, XV- nadzwyczajnej, Rady Gminy.  
Głosowania:  
Głosowanie w sprawie: Przyjęcie protokołów z XIV-zwyczajnej, XV- nadzwyczajnej, Rady Gminy 

Typ głosowania:  Data głosowania: 20.11.2019 09:09 

Informacja o kworum: 50% Miejsce:  

Oddane głosy - podsumowanie zbiorcze 

Uprawnionych: 15 Za: 15 

Zagłosowało: 15 Przeciw: 0 

Nieobecni: 0 Wstrzymało się: 0 

Oddane głosy - podsumowanie szczegółowe 



Lp. Imię i nazwisko Głos Data i czas oddania głosu 

1 Ewa Gruszka Za 20.11.2019 09:09 

2 Bogdan Jaczyński Za 20.11.2019 09:09 

3 Dorota Stępniewska Za 20.11.2019 09:09 

4 Antoni Gruszka Za 20.11.2019 09:09 

5 Arkadiusz Kiełbasiński Za 20.11.2019 09:09 

6 Bogdan Mosakowski Za 20.11.2019 09:09 

7 Marek Rzeźnik Za 20.11.2019 09:09 

8 Marek Dominiak Za 20.11.2019 09:09 

9 Andrzej Kalisz Za 20.11.2019 09:09 

10 Małgorzata Pelczarska Za 20.11.2019 09:09 

11 Wiesława Roszczyk Za 20.11.2019 09:09 

12 Arkadiusz Komuda Za 20.11.2019 09:09 

13 Grzegorz Flejszman Za 20.11.2019 09:09 

14 Iwona Zagórska Za 20.11.2019 09:09 

15 Edyta Bartkowska Za 20.11.2019 09:09 

4. Sprawozdanie z realizacji działań oświatowych za rok szkolny 2018/2019. 
Referuje: Natalia Pręgowska 

 
Radna pani Małgorzata Pelczarska przedstawiła swoje uwagi do przedstawionego sprawozdania z 
realizacji działań Oświatowych za rok szkolny 2018/2019. Pierwsza sprawa  że  powinniśmy dostać to 
sprawozdanie do 31 października. Otrzymane po terminie.  Zaznaczyła, że nie ma podpisu pod 
dokumentem i powinniśmy pracować według procedur to kwestia formalna. Natomiast czytając 
poszczególne punkty tego sprawozdania pierwszy i drugi punkt dostaliśmy dużo informacji na temat 
egzaminu gimnazjalnego natomiast zero informacji z nadzoru pedagogicznego kuratora oświaty. Jeżeli 
nie było takiej kontroli taka informacja również powinna się pojawić. Zaznaczyła, że gmina jako organ  
prowadzący w ramach swoich kompetencji przeprowadził jakiekolwiek kontrole w szkołach. Skutki 
złego nadzoru i braku nadzoru ze strony organu prowadzącego to jest właśnie szkoła w Górkach.  Pan 
Wójt powiedział to na ostatniej sesji czy komisji, że jedną z przyczyn, że ta szkoła źle funkcjonowała to 
było brak sprawowania nadzoru organu prowadzącego. W sprawozdaniu powinniśmy mieć informację 
czy gmina wywiązuje się ze swoich ustawowych obowiązków i powinna przynajmniej raz w roku taką 
kontrolę w swoich placówkach przeprowadzić. W dalszej części sprawozdania mówi się o zadaniach 
organu prowadzącego i chciałabym usłyszeć odnośnie punktu pierwszego zapewnienie warunków 
działania szkoły bezpiecznych i higienicznych warunków nauki wychowawczej, opieki w jaki sposób 
gmina realizowała ten obowiązek. Mamy wymienione tylko formy i ilość godzin takiego wsparcia 
chciałabym się zapoznać jakie odpisy mamy na paragrafie 80150.  Chciałabym się dowiedzieć jakie 
remonty wykonała gmina w szkołach i zadania inwestycyjne w tym zakresie w jaki sprzęt zostały 
wyposażone szkoły w tym roku.   



Pan wójt Adam Mirosław Krawczak  odniósł się do wypowiedzi Pani Radnej. Ja nie powiedziałem że w 
Górkach nie było nadzoru tylko brak możliwości sprawowania nadzoru. Zadania inwestycyjne są 
zawarte w budżecie i nie widzę potrzeby powielanie tego w sprawozdaniu z realizacji działań 
Oświatowych. 

Pani Radna Małgorzata Pelczarska podkreśliła, że powiedziała o swoich spostrzeżeniach i o tym że takie 
informacje powinny się  w tym sprawozdaniu znaleźć.  Jeżeli jest to o Realizacja zadań Oświatowych to 
żeby w przyszłym roku były umieszczony te uwagi. 

Inspektor Oświaty Pani Natalia Pręgowska odniosła się do uwag Pani Radnej Małgorzaty Pelczarskiej.  
Zaznaczyła że uwagi przedstawione przez Panią Radną  zostaną uwzględnione. 
5. Odczytanie Protokołu Komisji Rewizyjnej z  kontroli - Kontrola problemowa –  Podatki – Sposoby 
naliczania i ściągalności podatków 

Pan Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Andrzej Kalisz przedstawił protokół z kontroli./w załączeniu/ 
Pan Wójt odniósł się do zaleceń komisji i zaznaczył, że w chwili obecnej nie są zweryfikowane 
powierzchnie pod działalność gospodarczą i zgadza się ze stwierdzeniem komisji, że powinna taka 
komisja powstać, która w terenie sprawdzić te zgłaszane nieruchomości pod działalność gospodarczą.  

6. Informacja z działalności Wójta Gminy w okresie międzysesyjnym. 
Referuje: Adam Mirosław Krawczak 

Wójt Pan Adam Mirosław Krawczak- Przedstawił najważniejsze informację dotyczące gminy w czasie 
międzysesyjnym. Zaznaczył, że w ostatnim okresie pracowaliśmy nad projektami wodociągowymi  
poinformował że w tym roku mamy sporo pieniędzy przeznaczone na projekty wodno-kanalizacyjne 
ale idzie to pod górkę ponieważ Grochale nad Wisłą są tak zabudowane że nie można przejść                          
z kanalizacją w związku z tym musimy zmieniać mapę do celów projektowych Co do projektu na 
Secyminie nad Wisłą dzielimy ten projekt na kilka części bo okazuje się że pojawili się nowi przeciwnicy 
budowy wodociągu po ich działce  dzielimy na nośniki druga część nad Wisłą i resztę pozostałe.   
Następna rzecz to spotkanie z dyrektorem Kampinoskiego Parku Narodowego w sprawie drogi Górki- 
Zamość dyrektor zaproponował żebyśmy zobaczyli inne rozwiązanie żeby nie asfalt tylko utwardzenie 
betonowe jak stosują lasy państwowe.  kosztów tego jeszcze nie znamy.  rozmawiałem również                    
z dyrektorem na temat ołtarzu polowego  z towarzyszącą infrastrukturą przy pomniku w Rybitwie w 
styczniu jakby były nabory to taki wniosek byśmy  pomogli złożyć i 15% wkładu własnego. 

natomiast beneficjentem byłby Kampinoski Park Narodowy Zobaczymy czy nam się to uda.  planowane 
byłby  ołtarzy ławki zadaszenie żeby poprawić wygląd estetyczny.  sprawa projektu budowy chodnika 
w nowych grochalach szósty raz składamy wniosek i za każdym razem ten wniosek trafia do innej osoby 
była było tak że w czwartym podejściu poprawia liśmy tak jak było w pierwszym w piątym wniosku nie 
podobała się mapa do celów projektowych Zobaczymy co będzie bo to jest jakaś kuriozalna sytuacja.  
zakończony projekt zakupu sprzętu do OSP ten sprzęt za 33000 zakupiony i wniosek rozliczony                    
w Urzędzie Marszałkowskim. Poinformował że  podpisaliśmy umowę z Orange w sprawie wysyłania 
sms-ów do teg potrzebna jest nam nowa baza numerow oraz zgoda właścicieli o wstąpienie do tego 
programu z powodu RODO.  będzie potrzebne nam pomoc sołtysów zbieraniu tych numerów do nowej 
bazy 

Radna pani Dorota Stępniewska zapytała Na czym ma polegać to wyłączenie czesciowe wodno-
kanalizacyjne na Osnikach?  pan wójt odpowiedział że nie wyłączenie częściowe tylko robimy kilka 
małych projektów ponieważ musimy poczekać na wyłączenie drogi specustawa.  pani radna Dorota 
Stępniewska stwierdziła że plan zagospodarowania tam jest i jest tam wydzielone Tyle tylko że nie 
pozwolono nam utwardzić tej drogi ta droga w planie zagospodarowania Osnig jest.  pan wójt Jeżeli 



nie poczekamy na wywłaszczenie ze spec  ustawy to te działki nie są naszą własnością A druga rzecz 
Trzeba znaleźć nowe obejście ponieważ nie uzyskano zgody radny Pan Bogdan jaczyński zapytał o co 
chodzi z utwardzeniem drogi Górki Zamość jak dyrektor parku motywuje nieprzydatność powierzchni 
asfaltowej A uważasz że powierzchnia betonowa jest słuszna wszystko co jest w granicach parku 
musimy uzyskać tak zwane  odstępstwa i to się kieruje wnioski do ministerstwa ochrony środowiska za 
pośrednictwem KPN i KPN też opiniuje tam są również rekompensaty czyli przy wodociągów pisaliśmy 
że będzie również dostęp do wody w razie pożaru Radna pani Edyta Bartkowska dodała że jeśli będzie 
to betonem utwardzony To rozumiem że 2,5 km będzie można zrobić nie tylko kilometr pan wójt 
odpowiedział że niestety nie ponieważ nie jest  to  remont tylko przebudowa możliwość budowy jest 
do kilometra na zgłoszenie.  a uzyskanie pozwolenia na budowę w granicach KPN to jest niemożliwe.  
Pan Bogdan jerczyński stwierdził że jeszcze że my staramy się zrobic drogę mieszkancom w Górkach to  
KPN próbuje wyciągnąć jakieś rekompensaty dla siebie pan mój wyjaśnił że to nie jest do końca tak 
ponieważ nie KPN tylko takie są przepisy z ochrony środowiska które mówią o różnych odstępstwa na 
terenach zajętych przez parki narodowe można robić inwestycje użytku publicznego tylko one muszą 
być czymś rekompensowane w związku z tą drogą w Górkach że było tak głośno to odbija się na 
wszystkich inwestycjach Na terenie parku Kampinoskiego dotyczących nie tylko  gminy Leoncin  radny 
pan Andrzej Kalisz zapytał czy że ten pierwszy etap rozpocznie się od Wilkowa nad Wisłą tak ten wójt 
powiedział że założenia były takie że zaczynamy z jednej z drugiej strony i spotykamy się gdzieś w 
połowie na przykład w Nowinach natomiast na tą chwilę bezsensownej jest Budowa wodociągu wzdłuż 
drogi wojewódzkiej przez ośniki bo tam nikt nie mieszka.  w związku z tym szybciej będzie zrobić na 
seceminie nad Wisłą radny pan Andrzej Kalisz do pytał Jaki jest Przewidywany termin realizacji tego 
pierwszego etapu pan wójt odpowiedział że ta woda nad Wisłą jest najgorsza z całej naszej gminie na 
razie nie chcę powiedzieć ponieważ nie mamy jeszcze zatwierdzonego ani kosztorysu ani projektu 
zatwierdzonego pozwolenia na budowę pan Andrzej Kalisz do pytał jeszcze o powiadomienie sms-owe 
ta zgoda musi być pisemna tak nie ma innej możliwości powiedział że w związku z rodo musi być 
pisemne nie musi być imię i nazwisko tylko numer telefonu pan radny Pan Bogdan jaczyński zapytał czy 
przyciskami na grochalach nie można byłoby to zrobić pan wójt wyjaśnił że to jest tylko kwestia 
przycisku i dalej nie ma przyłącze bo nikt się nie przyłączy pod przycisk który będzie bo źle to szczęście 
ale nie 250 m przyciskiem pan Arkadiusz kiełbasiński do pytał co z sosna powstańcow pan wójt 
odpowiedział że o sosnie  Powstańców było rozmawianie kilkakrotnie z gośćmi którzy przyjeżdżają czyli 
Minister Obrony Narodowej wicepremier co do Krzyży to już jest ustalone i jest zgoda na wycięcie 
drzew i zgoda na zrobienie tych krzyży sama sosna powinna należeć do konserwatora zabytków Pani 
Ewa Gruszka zapytała odnośnie powiadomienie sms-owego Czy jest taka możliwość żeby na stronie 
internetowej Gminy umieścić taki dodatkowy przycisk żeby można było żeby mieszkańcy przekazywali 
online swoje numery telefonów Czy jest taka możliwość. 

7. Opinia Komisji stałych Rady Gminy do uchwał przedkładanych do uchwalenia. 

Pan Przewodniczący odczytał opinię /w załączeniu/ 
8. Uchwała w sprawie ustalenia wysokości opłat za zajęcie pasa drogowego dróg  
gminnych 

pan wójt wyjaśnił że propozycja nasza Jak i  radny była taka żeby nie podnosić podatki podnieśliśmy 
standardowo o 2% podatek rolny i transportowy pozostawiamy na tym samym poziomie.  Za ubiegły 
rok pomniejszone dochody a różnicę od podatku maksymalnego które moglibyśmy uchwalić do tego 
który był to w skali budżetu gminy było 1200000 zł czyli o 1200000 zł mniej upadliśmy podatków niż 
mogliśmy 
Głosowania:  



Głosowanie w sprawie: Uchwała w sprawie ustalenia wysokości opłat za zajęcie pasa drogowego 
dróg  gminnych 

Typ głosowania:  Data głosowania: 20.11.2019 10:14 

Informacja o kworum: 50% Miejsce:  

Oddane głosy - podsumowanie zbiorcze 

Uprawnionych: 15 Za: 15 

Zagłosowało: 15 Przeciw: 0 

Nieobecni: 0 Wstrzymało się: 0 

Oddane głosy - podsumowanie szczegółowe 

Lp. Imię i nazwisko Głos Data i czas oddania głosu 

1 Ewa Gruszka Za 20.11.2019 10:14 

2 Bogdan Jaczyński Za 20.11.2019 10:14 

3 Dorota Stępniewska Za 20.11.2019 10:14 

4 Antoni Gruszka Za 20.11.2019 10:14 

5 Arkadiusz Kiełbasiński Za 20.11.2019 10:14 

6 Bogdan Mosakowski Za 20.11.2019 10:14 

7 Marek Rzeźnik Za 20.11.2019 10:14 

8 Marek Dominiak Za 20.11.2019 10:14 

9 Andrzej Kalisz Za 20.11.2019 10:14 

10 Małgorzata Pelczarska Za 20.11.2019 10:14 

11 Wiesława Roszczyk Za 20.11.2019 10:14 

12 Arkadiusz Komuda Za 20.11.2019 10:14 

13 Grzegorz Flejszman Za 20.11.2019 10:14 

14 Iwona Zagórska Za 20.11.2019 10:14 

15 Edyta Bartkowska Za 20.11.2019 10:14 

9.  Uchwała w sprawie określenia wysokości stawek podatku od 
nieruchomości. 
Głosowania:  
Głosowanie w sprawie:  Uchwała w sprawie określenia wysokości stawek podatku od 
nieruchomości. 

Typ głosowania:  Data głosowania: 20.11.2019 10:15 

Informacja o kworum: 50% Miejsce:  



Oddane głosy - podsumowanie zbiorcze 

Uprawnionych: 15 Za: 15 

Zagłosowało: 15 Przeciw: 0 

Nieobecni: 0 Wstrzymało się: 0 

Oddane głosy - podsumowanie szczegółowe 

Lp. Imię i nazwisko Głos Data i czas oddania głosu 

1 Ewa Gruszka Za 20.11.2019 10:15 

2 Bogdan Jaczyński Za 20.11.2019 10:15 

3 Dorota Stępniewska Za 20.11.2019 10:15 

4 Antoni Gruszka Za 20.11.2019 10:15 

5 Arkadiusz Kiełbasiński Za 20.11.2019 10:15 

6 Bogdan Mosakowski Za 20.11.2019 10:15 

7 Marek Rzeźnik Za 20.11.2019 10:15 

8 Marek Dominiak Za 20.11.2019 10:15 

9 Andrzej Kalisz Za 20.11.2019 10:15 

10 Małgorzata Pelczarska Za 20.11.2019 10:15 

11 Wiesława Roszczyk Za 20.11.2019 10:15 

12 Arkadiusz Komuda Za 20.11.2019 10:15 

13 Grzegorz Flejszman Za 20.11.2019 10:15 

14 Iwona Zagórska Za 20.11.2019 10:15 

15 Edyta Bartkowska Za 20.11.2019 10:15 

10. Uchwała w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta stanowiącej 
podstawę do obliczenia podatku rolnego na obszarze gminy Leoncin  
Głosowania:  
Głosowanie w sprawie: Uchwała w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta stanowiącej 
podstawę do obliczenia podatku rolnego na obszarze gminy Leoncin  

Typ głosowania:  Data głosowania: 20.11.2019 10:15 

Informacja o kworum: 50% Miejsce:  

Oddane głosy - podsumowanie zbiorcze 

Uprawnionych: 15 Za: 15 

Zagłosowało: 15 Przeciw: 0 

Nieobecni: 0 Wstrzymało się: 0 



Oddane głosy - podsumowanie szczegółowe 

Lp. Imię i nazwisko Głos Data i czas oddania głosu 

1 Ewa Gruszka Za 20.11.2019 10:15 

2 Bogdan Jaczyński Za 20.11.2019 10:15 

3 Dorota Stępniewska Za 20.11.2019 10:15 

4 Antoni Gruszka Za 20.11.2019 10:16 

5 Arkadiusz Kiełbasiński Za 20.11.2019 10:15 

6 Bogdan Mosakowski Za 20.11.2019 10:15 

7 Marek Rzeźnik Za 20.11.2019 10:15 

8 Marek Dominiak Za 20.11.2019 10:15 

9 Andrzej Kalisz Za 20.11.2019 10:15 

10 Małgorzata Pelczarska Za 20.11.2019 10:15 

11 Wiesława Roszczyk Za 20.11.2019 10:15 

12 Arkadiusz Komuda Za 20.11.2019 10:15 

13 Grzegorz Flejszman Za 20.11.2019 10:15 

14 Iwona Zagórska Za 20.11.2019 10:15 

15 Edyta Bartkowska Za 20.11.2019 10:15 

11. Uchwała w sprawie przyjęcia stanowiska dotyczącego trudnej sytuacji w 
gospodarce odpadami w gminie Leoncin oraz potrzeby zmian ustawowych 
dotyczących gospodarki odpadami. 

Pan Wójt omówił uchwałę i potrzebą podjęcia tej uchwały. Odczytał projekt uchwały. 
Głosowania:  
Głosowanie w sprawie:  

Typ głosowania:  Data głosowania: 20.11.2019 10:23 

Informacja o kworum: 50% Miejsce:  

Oddane głosy - podsumowanie zbiorcze 

Uprawnionych: 15 Za: 15 

Zagłosowało: 15 Przeciw: 0 

Nieobecni: 0 Wstrzymało się: 0 

Oddane głosy - podsumowanie szczegółowe 

Lp. Imię i nazwisko Głos Data i czas oddania głosu 



1 Ewa Gruszka Za 20.11.2019 10:23 

2 Bogdan Jaczyński Za 20.11.2019 10:23 

3 Dorota Stępniewska Za 20.11.2019 10:23 

4 Antoni Gruszka Za 20.11.2019 10:23 

5 Arkadiusz Kiełbasiński Za 20.11.2019 10:23 

6 Bogdan Mosakowski Za 20.11.2019 10:23 

7 Marek Rzeźnik Za 20.11.2019 10:23 

8 Marek Dominiak Za 20.11.2019 10:23 

9 Andrzej Kalisz Za 20.11.2019 10:23 

10 Małgorzata Pelczarska Za 20.11.2019 10:23 

11 Wiesława Roszczyk Za 20.11.2019 10:23 

12 Arkadiusz Komuda Za 20.11.2019 10:23 

13 Grzegorz Flejszman Za 20.11.2019 10:23 

14 Iwona Zagórska Za 20.11.2019 10:23 

15 Edyta Bartkowska Za 20.11.2019 10:23 

12. Informacja Radnej Powiatu o działaniach podejmowanych przez Radę 
Powiatu. 
Opis punktu:  
Brak. 
13. Interpelacje i zapytania. 
Opis punktu:  
Brak. 
14. Wolne głosy i wnioski.  
Radna Pani Małgorzata Pelczarska wspomniała że na ostatniej sesji zwróciła się do Pana Wójta z 
zapytaniem jakie ma plany co do szkoły w Górkach. Na ostatnim zebraniu Pan Wójt uznał że te kartki 
papieru które dostaliśmy to jest jego odpowiedź zresztą nie podpisana nie zatytułowana to był wyciąg 
ze sprawozdania z działań Oświatowych gminy. Jeśli pan nie pamięta pytania to proszę przyjrzeć  
YouTube to była 2:00 godzina 25 minuta 58 sekunda  kiedy zadałem pytanie ono było rozszerzone o 
informację które Pan rzucił w tych kartkach. Ja panie przewodniczący proszę o szacunek dla radnych 
bo my jesteśmy wybierani przez społeczeństwo i to też jest brak szacunku do naszych wyborców ja 
jeszcze raz ponaglam swoją interpelację o odpowiedź na moje pytania dlatego że nie chciałabym 
sytuacji którą mieliśmy rok temu związane z likwidacją szkoły w Górkach żeby Pan Wójt znowu nie 
musiał wyjeżdżać na jakieś wycieczki na których może dojść do nieszczęścia i z których tak naprawdę 
nam nic nie powiedział co tak naprawdę się wydarzyło jakie koszty gmina poniosła związku z tym 
wypadkiem i jak ta sprawa się dalej zakończyła. Dlatego ja proszę o plan działań które chcę podjąć Pan 
Wójt w związku z likwidacją lub z przekształceniem szkoły w Górkach to jest jedna sprawa. Druga 
dotyczy mieszkanki Nowego Wilkowa jest to osoba chora którą opiekuje się opieka społeczna. Sprawę 
zgłaszałam Panu Wójtowi, utrudniony dojazd do tej Pani bo mostek, który jest przez kanał po prostu 
jest zarwany. Panie z opieki społecznej mają problem żeby do tej Pani dojechać. Sprawę zna Pan 



sekretarz, sprawę  zna Pan Wójt i wielokrotnie monitorował sprawę Pan sołtys ja też byłam u Pana 
Wójta. Mówiłam że jest to problem i zrzucanie ciągle odpowiedzialność że to nie jest nasz mostek że 
to nie jest nasza sprawa niczego nie tłumaczy bo to co pan był dzisiaj mówił drogi na Grochalach są 
wąskie jak dojdzie do nieszczęścia to nie wiadomo co się wydarzy. Jeśli do tej pani nie będzie mogło 
dojechać pogotowie może dojść do nieszczęścia.  Skoro zgłaszany problem jest już od wiosny to 
należałoby skierować pisma zająć się tą sprawę żeby dotarcie do osoby chorej było możliwe. Kolejna 
sprawa Pan Wójt mówił, że w szkołach na terenie gminy jest zatrudniony psycholog. Chciałabym 
zapytać w jakim wymiarze godzin w poszczególnych szkołach pracuje psycholog. Jaka jest forma 
zatrudnienia tej osoby i coś więcej na temat tego specjalisty. 
Pan Wójt udzielił odpowiedzi na zadane pytania co do mieszkanki gminy mieszkanki Nowego Wilkowa 
rzeczywiście jest to mostek nie na naszym terenie ani na naszej drodze gminnej i niemożliwe jest 
wydawanie pieniędzy. Po uzgodnieniu z panem sołtysem w tym tygodniu nasi pracownicy gospodarczy 
pojadą  żeby udrożnić przepływ i to jest jedyne co możemy zrobić bo nie wyobrażam sobie żebyśmy 
każdemu drogę prywatną naprawiali. Rzeczywiście pani jest w szczególnej sytuacji więc dlatego 
udrożnimy ten mostek bo podobno on jest tylko do udrożnienia tak przynajmniej jest mi to wiadomo. 
Co do kwestii co miało się znaleźć czy pomysłów ja kilkakrotnie ja już na sesji odpowiadałem Pani 
Radnej, że decyzja dotycząca szkoły w górkach będzie należała do państwa natomiast jakiekolwiek 
przekazywane informacje dotyczące sytuacji w tejże szkole są dla pani nie kompletne ale może wynika 
to z tego, że nie na każdej sesji Pani jest i nie na każdej komisji.  Za chwilę państwo na wniosek Pani 
Radnej będziecie mieli przedstawioną sytuację finansowa.  Za chwilę będzie o dwie osoby mniej czyli 
pozostanie 17 osób w tej  szkole i uważam że trzeba tą szkole przeorganizować nie stać  nas żebyśmy 
utrzymywali tę szkołę cokolwiek byśmy o tej sytuacji nie powiedzieli nie stać jest naszą gminę żeby 
utrzymywać tą szkołę.  1000000 zł dokładać do tej szkoły. Decyzja będzie należała do państwa.  Dobrze 
że ta dyskusja została rozpoczęta musimy się spotkać z Radą pedagogiczną i rodzicami dzieci tej szkoły 
i postanowić co dalej. Pan dyrektor w szkole w Leoncinie jest gotowy na to żeby przyjąć i oprowadzić 
dzieci. Trzeba zadać sobie pytanie czy stać nas żeby dokładać corocznie 1000000 zł. Ja rozumie że Pani 
Radna  chce otrzymać wiadomość taką,  że wójt jest przeciwny tej szkole. Nie jestem przeciwko tej 
szkole jestem przeciwny wydawaniu pieniędzy bezproduktywnie.   
Radna pani Małgorzata Pelczarska stwierdziła, że Pan chyba nie zrozumiał istoty mojego pytanie. Ja 
nigdy nie twierdziłam że trzeba tą szkołę zatrzymać i ona jest a nie tylko Pan ciągle jedno i to samo 
powtarza nam od kilku sesji jakby Pan miał z tym problem. Natomiast ja na sesjach zwyczajnych jestem, 
nie jestem na sesjach nadzwyczajnych.  Ja chciałabym się dowiedzieć i to jest moja druga interpelacja 
jakie skutki finansowe gmina poniosła w związku z tym wypadkiem, który się odbył bo tak naprawdę o 
nim wiemy tylko i wyłącznie z mediów.  
Pan Wójt wyjaśnił, że wypadek był z mojej winy, ponieważ uczestniczyły w nim 3  samochody ja byłem 
trzeci. Skutki finansowe Zafira 2011 za 21 000 za 26 czy 7 tysięcy zakupiliśmy później drugi samochód 
taki sam Zafirę z 2014 roku to są wszystkie koszty, które poniosła gmina w związku z tym wyjazdem 
innych kosztów w związku z wypadkiem gmina nie poniosła. 
Radny Pan Bogdan Jaczyński postawił formalny wniosek o zajęcie się spółką Nizina Sochaczewska jako 
radni jako gmina ta spółka w tym momencie jest zawieszona ale uważam, że jest potrzebna na naszym 
terenie. Zawieszona jest z powodu braku środków finansowych dotacji unijnych można uzyskać  5000 
zł na takie spółki wnioski należałoby złożyć do końca grudnia ale trzeba mieć własne środki finansowe. 
Pan wójt Adam Mirosław Krawczak wyjaśnił, że gmina nie będzie mogła prowadzić za spółkę wodną na 
przykład księgowania rozliczania współfinansować dotować spółkę. Rada Gminy nie może podjąć 
uchwały bo to jest kompetencja spółki wodnej. 
Pan Bogdan Jaczyński stwierdził, ze Rada Gminy ma prawo uchwalać takie uchwały, ponieważ 
zagrożenie powodziowe jest konkretnym niebezpieczeństwem dla mieszkańców a obowiązkiem Gminy 



jest zabezpieczyć mieszkańców przed wszelkimi zagrożeniami. Ja myślę że gmina może przystąpić do 
spółki i będzie jej udziałowcem. 
Pan Wójt wyjaśnił że tak możemy podjąć uchwałę i być udziałowcem w spółce ale ma wtedy gmina 
takie same prawo jak każdy udziałowiec czyli jeden głos ja nie wiem w jaki sposób można przystępować 
jako do spółki jako członek i przecież była tam lista i 80% już osób tam nie żyje. Możliwe że byłoby 
łatwiej zlikwidować tą spółkę i pobrać nową ale ona jest bardzo potrzebna dla tej gminy. 
Pan Wójt wyjaśnił, że nie można zmusić pracownika z gminy do wykonywania prac które nie są w 
kompetencjach Gminy a rozliczanie to są inne środki i może rzeczywiście trzeba to zgłosić do starosty i 
starosta rozwiązuje tą spółkę i powołujemy nową bo to by było prawnie.  
Pan Bogdan Jaczyński ja jestem przychylny temu jeśli  taką podejmiemy decyzję, że rozwiązujemy i 
powołujemy nową. Ja jestem za tym. 
Pan Henryk Mędrecki wyjaśnił, że rzeczywiście przepisy się zmieniły i spółka może osiągnąć nawet 70% 
i wniosek składa się od pierwszego grudnia do 31 grudnia. 
Pani Radna Dorota Stępniewska zaznaczyła, że jeśli Pani Radna powiatu nie ma czasu przyjeżdżać na 
sesję i obiecywała że będzie sprawozdanie pisemne składać więc może byśmy upomnieli się o nie.  
Radna Pani Marta Gruszka zwróciła uwagę na problem braku spółki Niziny Sochaczewskiej, ponieważ 
w ostatnich latach były to lata suche ale jeśli by przyszła woda to na kanale Kromnowskim Ł9 bobry 
robią swoje tamy. Czy kanał Kromnowski to podlega pod wody Polskie i czy kiedykolwiek jakby był 
problem z bobrami Czy można liczyć na gminę. 
Pan Wójt wyjaśnił że będzie to trudny problem, ponieważ ja rozmawiałem z władzami i ciągle 
powtarzają, że brak pieniędzy.  
15. Sprawy organizacyjne i bieżące. 
Arkadiusz Kiełbasiński odczytał pisma z teczki pana przewodniczącego dotyczące oświadczeń 
majątkowych. Oświadczenia majątkowe radnych przeszły analizę bez uwag, oświadczenia pana wójta 
z  uwagami. 
 
16. Zakończenie obrad.  
W związku z wyczerpaniem przyjętego porządku obrad Przewodniczący Rady Gminy Pan Arkadiusz 
Kiełbasiński podziękował za uczestnictwo i zamknął obrady XVI-zwyczajnej sesji Rady Gminy Leoncin. 
 

Protokółowała                                                                            Przewodniczący Rady Gminy  

Aneta Czpioła                                                                                                  Arkadiusz Kiełbasiński  

Ref. ds. samorządowych 

 
 
 


